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Инструкция по выполнению работы 

Письменная часть регионального тренировочного мероприятия по 

английскому языку в форме ОГЭ состоит из четырёх разделов, включающих 

в себя 35 заданий.  

На выполнение заданий письменной части регионального 

тренировочного мероприятия по английскому языку отводится 2 часа (120 

минут).  

В разделе 1 (задания по аудированию) предлагается прослушать 

несколько текстов и выполнить 11 заданий на понимание прослушанных 

текстов. Рекомендуемое время на выполнение заданий данного раздела – 30 

минут.  

Раздел 2 (задания по чтению) содержит 8 заданий на понимание 

прочитанных текстов. Рекомендуемое время на выполнение заданий раздела 

– 30 минут.  

Раздел 3 (задания по грамматике и лексике) состоит из 15 заданий. 

Рекомендуемое время на выполнение заданий раздела – 30 минут.  

Ответы к заданиям 5 и 12 записываются в виде последовательности 

цифр. Эту последовательность цифр запишите в поле ответа в тексте работы, 

а затем перенесите в бланк ответов № 1.  

Ответы к заданиям 1–4 и 13–19 записываются в виде одной цифры, 

которая соответствует номеру правильного ответа. Эту цифру запишите в 

поле ответа в тексте работы, а затем перенесите в бланк ответов № 1.  

Ответы к заданиям 6–11 записываются в виде одного слова, а к 

заданиям 20–34 – в виде одного или нескольких слов. Ответ запишите в поле 

ответа в тексте работы, а затем перенесите в бланк ответов № 1.  

В разделе 4 (задание по письму) дано 1 задание, предлагающее 

написать электронное письмо. Задание выполняется на бланке ответов № 2. 

Рекомендуемое время на выполнение задания – 30 минут.  

Все бланки заполняются яркими чёрными чернилами. Допускается 

использование гелевой или капиллярной ручки.  

При выполнении заданий можно пользоваться черновиком. Записи в 

черновике, а также в тексте контрольных измерительных материалов не 

учитываются при оценивании работы.  

Баллы, полученные Вами за выполненные задания, суммируются. 

Постарайтесь выполнить как можно больше заданий и набрать наибольшее 

количество баллов.  

После завершения работы проверьте, чтобы ответ на каждое задание в 

бланках ответов № 1 и № 2 был записан под правильным номером.  

 

Желаем успеха! 
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Вариант 3  

Раздел 1 (задания по аудированию) 

 

Вы услышите четыре коротких текста, обозначенных буквами А, B, C, 

D. В заданиях 1–4 запишите в поле ответа цифру 1, 2 или 3, 

соответствующую выбранному Вами варианту ответа. Вы услышите 

запись дважды. 

 

1)    The hotel guest complains about… 

    1)  High prices and no service. 

    2)  Having neither hot water, nor towels in the bathroom. 

    3)  The hotel restaurant. The food is disgusting. 

    Ответ:  

  

      The female speaker considers the Waterpark to be… 

1)  The best place in the city 

2)  A waste of money. 

3)  Quite a boring thing. 

Ответ:  

  

       There is a big difference between houses on different sides of the street 

since… 

1)  Houses on one side of the street were owned by the nobility and were richly 

decorated while the houses on the opposite side of the street belonged to much 

poorer people. 

2)  Houses on one side of the street were damaged during the war while the others 

were not. 

3)  The houses on the left side were badly damaged by the flood in 1860. The 

houses on the right side are located higher on the hill  — the water didn't get them. 

  Ответ:  

 

     It is important to maintain a comfortable temperature of  23—24 degrees in the 

pool, otherwise 

1)  the water would be good for taking a bath, not for sports activities. 

2)  The water would be too cold. 

3)  The water would be good both for taking a bath, not for sports activities. 

Ответ:  

 

 

Вы готовите тематическую радиопередачу с высказываниями пяти 

разных людей, обозначенных буквами А, В, С, D, Е.  Подберите к каждому 

высказыванию соответствующую его содержанию рубрику из списка 1–6.  

Используйте каждую рубрику из списка только один раз. В списке есть 

одна лишняя рубрика. Вы услышите запись дважды. 

1 

2 

3 

4 
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1.  How tourists may harm the ocean. 

2.  How to stop the pollution of the ocean. 

3.  Advantages of a beach holiday. 

4.  Problems in the fishing industry. 

5.  Diversity of sea life. 

6.  Potential dangers of the ocean. 

Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими 

буквами. 

Говорящий A B C D E 

Рубрика      

 

Вы помогаете своему другу, юному радиожурналисту, проанализировать 

подготовленное им для передачи интервью. Прослушайте аудиозапись 

интервью и занесите данные в таблицу. Вы можете вписать не более 

одного слова (без артиклей) из прозвучавшего текста. Числа необходимо 

записывать буквами. Вы услышите запись дважды. 

  

Simon lives close to the ________________________________. 

 

Norah is going to study on the _________________________ _______ 

faculty. 

In order to be an actress, according 

to Simon, a lady needs to be very 

 

________________________________ 

. 

Simon wanted to show Norah the ________________________________. 

 

Simon and Norah go to the café 

called “ The 

________________________________ . 

 

Norah doesn`t eat 

 

________________________________. 

 

По окончании выполнения заданий 1–11 не забудьте перенести свои 

ответы в БЛАНК ОТВЕТОВ № 1! Запишите ответ справа от номера 

соответствующего задания, начиная с первой клеточки. При переносе 

ответов на задания 5 и 6–11 цифры или буквы записываются без 

пробелов, запятых и других дополнительных символов. Каждую цифру 

или букву пишите в отдельной клеточке в соответствии 

с приведёнными в бланке образцами. 

6 

9 

8 

7 

11 

10 
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Раздел 2 (задания по чтению) 

  

Вы проводите информационный поиск в ходе выполнения проектной 

работы. Определите, в каком из текстов A– F содержатся ответы на 

интересующие Вас вопросы 1–7. Один из вопросов останется без 

ответа. Занесите Ваши ответы в таблицу 

 

1.  Why do people have a romantic outlook on the trains? 

2.  What is the impressive fact about the double-decker buses in Britain? 

3.  Why were school crossing patrols introduced? 

4.  What is the thing the British are enthusiastic about? 

5.  How can the private roads be connected with the pollution? 

6.  What are two possible ways to travel between any towns or cities? 

7.  What is the world`s oldest underground railway? 

 

A. The British are enthusiastic about mobility. They think that the ability to travel 

far and frequently is their right. People can spend up to two or three hours 

commuting to London or another big city and arrive back at their homes in the 

countryside only late in the evening. They put up with the long journey because 

they want their families to avoid the unhealthy lifestyle of big cities. 

B. Most journeys to work are made by private road transport. It leads to the 

pollution so familiar to many big cities, and to traffic jams. Congestion is 

especially high in Britain because the British do not welcome the idea of building 

new roads. They don’t like living close to them. Each proposal to build a new road 

is criticised so it’s not easy to improve the road situation. 

C. Perhaps because the trains were the first means of transport in Britain many 

people still have a romantic outlook on them. Thousands of train-lovers spend a lot 

of time looking for information about trains, especially old steam engines. Many 

enthusiasts spend their free time restoring and repairing old trains. They even earn 

some money by offering rides to tourists. 

D. It is possible to travel between any two towns or cities by either road or rail. In 

some parts of the country there is a very good rail network but most commercially 

successful trains run between London and the largest cities in the country. By 

modern European standards British trains are not fast. Coach services are generally 

even slower than trains but are much cheaper. It explains why they are still in use. 

E. Britain is one of the few countries in Europe where double-decker buses are a 

common sight. Although single-deckers have been in use since 1960s, London still 

has many double-deckers in operation. They are world-famous, an image 

associated with the city. Another London icon is the black taxi. Normally, these 

traditional taxis cannot be hired by phone. You simply have to find one on the 

street. 

12 
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F. On 9 January 2013, the London Underground (or the Tube) celebrated 150 years 

since the first underground journey. It is both the world's oldest underground 

railway and the oldest rapid transit system. It was also the first underground 

railway to operate electric trains. The Underground has 268 stations and 400 km of 

track, making it the longest metro system in the world by route length. 

Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами 

  

Текст A B C D E F 

Вопрос       

 

Прочитайте текст. Определите, какие из приведённых утверждений 13–19 

соответствуют содержанию текста (1 – True), какие не соответствуют 

(2 – False) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя 

дать ни положительного, ни отрицательного ответа (3 – Not stated). 

Запишите в поле ответа цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному 

Вами варианту ответа. 

 

The will 

One day young William was called to a lawyer’s office. The lawyer 

announced that William’s uncle had left him a thousand dollars. He also added that 

William was required to give the lawyer a report of how he used the money as 

soon as he spent it. That was his uncle’s last wish. 

William promised to follow his uncle’s wish and went straight to his club. 

He looked for Bryson, a calm wise man of about forty, who was sitting in a corner 

reading a book. When William told him about the contents of the will, Bryson did 

not seem at all surprised. He only remarked that the uncle was worth about half a 

million. 

William told Bryson that his uncle had left a lot of money to charity while 

his servants had received only ten dollars each. There was one more person 

mentioned in the will, Miss Hayden, a distant relative who lived in the uncle’s 

house. She was a quiet, musical girl and the dearest woman in the world to 

William. William had been in love with her for two years but he had never told her 

about his feelings. 

William had no idea how to spend a thousand dollars and he hated making 

the report. He had a feeling that his uncle was making fun of him. 

In the street William saw a blind man selling pencils. William went up to 

him and asked him what he would do with the money. The blind man shrugged his 

shoulders and said that he had never seen such a huge amount of money and 

therefore had never had the problem of spending such a sum. William bought all 

his pencils and gave him ten dollars above the price. 

William was walking down the empty street when he had an idea. 

He got into a cab and went to his uncle’s house where Miss Hayden lived. 

He found her, sad and beautiful, writing letters in the library. William knew that 

like the servants she had received nothing from his uncle but ten dollars. So he said 
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that there was an addition to his uncle’s will that allowed her to have a thousand 

dollars and he gave her the money there and then. Miss Hayden turned white, took 

the banknotes and put them in the drawer of the writing desk. Then she quietly 

thanked William and gave him a shy smile. 

In excitement William went back to the lawyer’s office, ready to hand over 

the report. Suddenly the lawyer took out another document which had been given 

to him by William’s uncle and started reading. It said that in the case that William 

spent the money wisely, he was to receive another fifty thousand dollars. On the 

contrary, if he had spent it in a foolish way, the fifty thousand would go to Miss 

Hayden. 

 

13   Bryson was a friend of William’s uncle. 

  1) True      2) False     3) Not stated 

  

Ответ:  

 
 

14  William’s uncle left all his money to his servants. 

  1) True      2) False     3) Not stated 

 

Ответ: 
 

 

 

15  Miss Hayden arrived at the uncle’s house two years ago. 

  1) True      2) False     3) Not stated 

 

Ответ: 
 

 

 

16  William asked the blind man for advice. 

  1) True      2) False     3) Not stated 

 

Ответ: 
 

 

 

17  William told Miss Hayden a lie about his uncle’s will. 

  1) True      2) False     3) Not stated 

 

Ответ: 
 

 

 

18  Miss Hayden refused to take a thousand dollars offered by William. 

  1) True      2) False     3) Not stated 

 

Ответ: 
 

 

 

19  William made Miss Hayden a rich woman. 

  1) True      2) False     3) Not stated 
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Ответ: 
 

 

 

 

По окончании выполнения заданий 12–19 не забудьте перенести свои 

ответы в БЛАНК ОТВЕТОВ № 1! Запишите ответ справа от номера 

соответствующего задания, начиная с первой клеточки. При переносе 

ответа на задание 12 цифры записываются без пробелов, запятых и 

других дополнительных символов. Каждую цифру пишите в отдельной 

клеточке в соответствии с приведёнными в бланке образцами. 
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Раздел 3 (задания по грамматике и лексике) 

Прочитайте приведённый ниже текст. Преобразуйте слова, напечатанные 

заглавными буквами в конце строк, обозначенных номерами 20–28, так, 

чтобы они грамматически соответствовали содержанию текста. 

Заполните пропуски полученными словами. Каждый пропуск соответствует 

отдельному заданию 20–28. 

 

    

20  ‘I want this rabbit, Mum!’  — Andy pointed to a cage 

with white, black, and grey rabbits. It was a large pet 

shop and there were cages with birds, hamsters, 

__________________, and rats. 

 

MOUSE 

21  The aquariums along the walls__________________ 

with stones, shells and real and artificial plants. Lots of 

bright fish made them look very colourful. 

 

DECORATE 

22  No, Andy, we can’t take it now. I don’t think our flat is 

big enough to house all the animals you want to have. 

We__________________ you a tortoise a year ago. 

Isn’t that enough?’ 

BUY 

    

23  ‘But the tortoise is boring! It_________________  

twenty hours a day. 
SLEEP 

    

24  And it  __________________ to play with me.’ Andy 

was very upset. 
NOT/WANT 

    

25  ‘And the rabbit is cute. Look, it__________________ 

the grass! It’s funny, isn’t it? 
EAT 

    

26  If you let me have this rabbit,  I___________my 

tortoise to Tom.’ 
GIVE 

    

27  ‘I don’t think it’s a good idea,’ replied his mother. 

‘Pets are not toys. They are alive and you can’t give 

them to another person that easily. Your tortoise has 

got used to living with___________ .  

WE 

    

28  OK. Fine.’ Five-year-old Andy thought that his 

mother____________ probably right. The tortoise 

could not compete with the rabbit but it was his 

tortoise after all. 

BE 
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Прочитайте приведённый ниже текст. Преобразуйте слова, напечатанные 

заглавными буквами в конце строк, обозначенных номерами 29–34 так, 

чтобы они грамматически и лексически соответствовали содержанию 

текста. Заполните пропуски полученными словами. Каждый пропуск 

соответствует отдельному заданию 29–34 

 

29  Reading is one of the most popular pastimes and 

books are one of the main sources of knowledge. 

Everyone knows this but,____________ , there are 

many young people who don’t like to read.. 

 

FORTUNATELY 

    

30  They say it is not cool but I firmly___________with 

them. 

AGREE 

    

31  Books have the ability to take you to another world, 

to wake up your________________ and transport 

you to places you’ve never been to. 

IMAGINE 

    

32  Books can be___________in size and content. DIFFER 

    

33  Their stories can be___________ , scary, romantic or 

funny but above all, books are just interesting. 

EXCITE 

    

34  I'm absolutely sure that books by a good__________  

will always be popular. 

WRITE 

    

 

По окончании выполнения заданий 20–34 не забудьте перенести свои 

ответы в БЛАНК ОТВЕТОВ № 1! Запишите ответ справа от номера 

соответствующего задания, начиная с первой клеточки. При переносе 

ответов буквы записываются без пробелов, запятых и других 

дополнительных символов. Каждую букву пишите в отдельной клеточке 

в соответствии с приведёнными в бланке образцами. 

 

Проверьте, чтобы каждый ответ был записан рядом с номером 

соответствующего задания. 
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Для ответа на задание 35 используйте бланк ответов № 2. При 

выполнении задания 35 особое внимание обратите на то, что Ваши 

ответы будут оцениваться только по записям, сделанным на бланке 

ответов № 2. Никакие записи черновика не будут учитываться 

экспертом. Обратите внимание также на необходимость соблюдения 

указанного объёма электронного письма. Письмо недостаточного объёма, 

а также часть текста электронного письма, превышающая требуемый 

объём, не оцениваются. Укажите номер задания 35 в БЛАНКЕ ОТВЕТОВ 

№ 2 и напишите текст своего ответного электронного письма 

зарубежному другу по переписке. 

 

35  You have received an email message from your English-speaking pen-

friend Sam: 

 

From: Sam@mail.uk 

To: Russian_friend@oge.ru 

Subject: School 

... I’ve just changed school. I’m fond of Mathematics and it’s the major subject in 

my new school. The only thing I don’t like here is too much homework! 

… What is your favourite subject? How long does it take you to do your 

homework? What do you do in your free time?... 

 

Write a message to Sam and answer his 3 questions. 

  

Write 100–120 words. 

Remember the rules of email writing. 

 


